
 

Referat 
 

Møde i Handicaprådet i Lejre Kommune 

Tirsdag den 23. januar 2024 kl. 17.00 – 19.30 

Mødelokale 1 Hvalsø Rådhus, Møllebjergvej 4, 4330 Hvalsø 

Medlemmer: 

Susanne Borup – Udvalget for Erhverv, Klima & Lokal Udvikling 
Sine Gormsen – Udvalget for Kultur, Fritid & Turisme 
Connie B. Jensen – Udvalget for Job, Arbejdsmarked og Integration 
Carsten Helles Rasmussen – Udvalget for Børn & Ungdom 
Birgitte Schytte – Udvalget for Social, Sundhed & Ældre  
Lars Kimer Mortensen – Udvalget for Trafik, miljø og byggeri 
Bjarne Jørgensen – Diabetesforeningen (formand) 
Karin Zwisler - Dansk Fibromyalgi- og smerteforening 
Nelli Øvre Sørensen - SIND 
Michael Korn – Polio- og Ulykkespatient Foreninger 

Eva Hansen – Scleroseforeningen 

Anders Bredsdorff - Høreforeningen 

 
Deltagelse af suppleant for Karin; Dorthe Sørensen 
 
Afbud: Karin Zwisler, Susanne Borup, Lars Kimer Mortensen, Birgitte Schytte, Eva Hansen 
 
Referent: 
Tina F. Nicolaisen, Center for Job & Social 
 

Dagsorden:  

1. Velkommen (17.00 – 17.05) 

Beslutning: 

 

 

2. Godkendelse af dagsorden  (17.05 – 17.05) 

Beslutning: 

Godkendt. 

 

 

3. Bevægelse for personer med handicap (17.05 – 17.35) 
Simone Deisting Skejø er Lejre kommunes nye Idræts- og foreningskonsulent. Simone ønsker at komme i 
dialog med handicaprådet omkring arbejdet med at styrke indsatserne omkring bevægelse og idræt for 
mennekser med handicap i Lejre kommune. Indledningsvis vil hun fortælle lidt om hendes rolle og 
muligheder. 
Emner for dialogen: 
• Målgruppe (hvor skal Simone starte?) 
• Indsatser (hvor skal Simone starte?) 
• Muligheder  
• Udfordringer 
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V. Simone Deisting Skejø 

Beslutning: 

Èn af Simones opgaver er at få flest mulige borgere i Lejre Kommune til bevæge sig! 

Simone gennemgår en præsentation som vedhæfts referatet. 

 

Nedenstående er et uddrag af de drøftelser der fandt sted under oplægget. 

• Handicaprådet har godkendt hjælp til etablering af en elevator i trællerupskolen – men der er ikke 

taget beslutning om, hvornår pengene bliver bevilget. Handicaprådet vender tilbage til Simone, når 

puljen for 2024 er blevet prioriteret. 

• Simone opfordrer repræsentanterne fra patienforeningerne til at tænke fysiske aktiviteter for de 

målgrupper der er repræsenteret i DH Lejre. 

• Der kan være udfordringer med adgangen til faciliteter til de ekstra aktiviteter. Kunne man evt. tænke 

i alternative faciliteter. 

• Særlig udfordring i at finde frivillige tovholdere. Evt. skal man medtænke en mindre betaling til 

instruktører. 

• OBS på at det kan være svært at få fat på foreninger der kun repræsentere Lejre Kommune. De fleste 

foreninger repræsentere andre og større kommuner. Svært at få fat på disse repræsentanter fra 

patientforeninger der ikke udelukkende repræsentere borgere i Lejre Kommune. 

• SIND har forskellige aktivitetstilbud, hvilket vil fremgå af deres hjemmeside. 

• Idéforslag at lave store-gå-dag. For alle. Forskellige steder i kommunen. 

• Der er et ønske om at vide hvor mange mennekser der er med inden for de forskellige målgrupper 

under DH Lejre m.fl. En viden der er vigtigt i forhold til at kende grundlaget for at iværksætte 

aktiviteter. 

 

 

4. Valg af ny næstformand til handicaprådet (17.35 – 17.45) 

Da Christian Fjeldsted Andersen, der var næstformand i handicaprådet er fratrådt som medlem af 

kommunalbestyrelsen, og dermed også som medlem af handicaprådet, skal der vælges en ny 

næstformand. 

Næstformanden skal vælges blandt de politiske medlemmer jf. forretningsordenen. 

V. Bjarne Jørgensen. 

Beslutning:   

Signe Jung Gormsen blev valgt som næstformand. 

 

 

5. Evaluering af Handicapprisen 2023 (17.45 – 18.10) 
En drøftelse af hvordan årets handicappris er forløbet. Er der ønsker om ændringer i forløbet eller 
administrationen af prisen? 
V. Bjarne Jørgensen  
Beslutning: 
Det er handicaprådets vurdering, at arrangementet var godt, og at Hvalsø Bio, der modtog prisen, var 
meget glade for prisen.  
Det er dog handicaprådets oplevelse, at arbejdet med at få kandidater til prisen både hvad angår prisen i 
2023, men også i forbindelse med tidligere priser, er både svært og tidskrævende. 
Handicaprådet træffer derfor en beslutning om, at ændre frekvensen af, hvor ofte prisen skal uddeles, så 
dette ændres fra hvert år til hvert andet år. Næste prisuddeling bliver således i december 2025. 

Rådet vil endvidere overveje om prisen fortsat skal være et diplom og en pengegave på 5000 kr. eller om 

prisen skal ændres til en skulptur eller anden kunst. 

 

Pause og spisning 18.10 – 18.40 
 

 



  

 

 

6. Nye emner handicaprådet ønsker at involvere sig i (18.40 – 19.00) 

En tidligere beslutning om at øge samarbejdet mellem handicaprådet og administrationen, er mundet ud 

i, at handicaprådet årligt får de administrative årsplaner til gennemsyn med henblik på eventuelt at 

udpege 1 eller 2 områder der i særlig grad har handicaprådets interesse.  

Formanden har gennemset planerne og kommer med forslag til emner der kan have interesse for 

handicaprådet. 

V. Bjarne Jørgensen 

Beslutning: 

Forslag der har handicaprådets interesse og som der skal træffes beslutning om, i samarbejde med 

pågældende centerchefer, hvordan involveringen vil være relevant. 

• Udvalget for Børn & Ungdom: Analyse af specialetilbud og skolernes arbejde med inkluderende 

fællesskaber 

• Udvalget for Social, Sundhed & Ældre: Analysen af fremtidens velfærd og ældrepleje 

• Udvalget for Social, Sundhed & Ældre: Opfølgning på investringsplan på det specialiserede 

voksenområde 

 

Tina tager kontakt til centercheferne om hvordan handicaprådet kan involveres. 

Tina og Bjarn drøfter det videre arbejde med involvering. 

 

Den nye ældrelov – når den træder i kraft vil handicaprådet gerne orienteres om arbejdet med 

implementering heraf.  

 

 

7. Meddelelse fra formanden (19.00 – 19.05) 

V. Bjarne 

Beslutning: 

Der kommer muligvis nogle kurser fra det centrale handicapråd, som vil være relevante for handicaprådet 

at deltage i. 

Hjælpemiddeldepot – i Greve. Det er fortsat et ønsker at der arrangeres en udflugt dertil. 

Ligeledes er der et ønske om at besøge den virksomhed i Greve som laver handicapbiler. 

Lejre Kommunes nye telefontider afstedkommer klager. Handicaprådet vil gerne have en orientering om 

reglerne. Bjarne og Tina snakker sammen om punktet.  

 

 

8. Orientering om høringssvar (19.05 – 19.10) 

Er der i perioden fra sidste handicaprådsmøde og frem til dagens handicaprådsmøde høringssvar der 

giver anledning til drøftelse i handicaprådet? 

V. Bjarne Jørgensen 

Beslutning: 

Forslag: At der til repræsentanter fra ÆR + HCR gives en briefing, hvis høringsagen er særlig omfangsrig 

eller kompleks. En sådan briefing vil klæde høringsparterne bedre på til at kunne afgive et høringssvar. 

 

 

9. Nyt fra arbejdsgrupper (19.10 – 19.20) 
• Tilgængelighedspulje; herunder valg af ny repræsentant til arbejdsgruppen som erstatning for 

Christian (øvrige medlemmer: Bjarne, Anders) 

Beslutning: 

Handicaprådet vil opfordre den nye repræsentant fra Teknik og Miljøudvalget Lars Mortensen til at 

deltage i arbejdsgruppe. 

Carsten Helles Rasmussen tager kontakt til Lars og giver derefter Tina besked. 



  

 

Tilføjelse til referatet: Lars Mortensen har accepteret opfordringen til at deltage i arbejdsgruppen vedr. 

tilgængelighedpuljen 

 

 

10. Gensidig orientering (19.20 – 19.25) 

Emner af relevans for de øvrige medlemmer af handicaprådet 

Beslutning: 

Michael Korn: Etablering af et sundhedshus i Gevning– Gitte Schytte arbejder med mulighederne for at 

etablere et sådan sundhedshus.  

 

11. Emner til handicaprådsmøder (19.25 – 19.30) 

Er der ønsker til emner til næste møde i handicaprådet? 

a) Tilgængelighedsspørgsmål 

b) Ensomhed hos unge – hvordan går det med emnet 

c) Opfølgende møde med borgerrådgiver – herunder hvordan går det rundt om inden for de forskellige 

DH repræsentationer (hvordan oplever organisationerne det) 

d) De nye telefontider i Lejre Kommuen – orientering om reglerne. 

e) Barnets lov – konsekvenser af den nye lov eller bekymringspunkter. Orientering om hvordan Barnest 

lov bliver implementeret i LK. 

f) Ældreloven – det nye i den og hvilke konsekvenser  

g) Årligt – gennemgang af foreningernes fokus i året 2024 

h) Administrationens fokuspunkter for 2024; Analyse af specialetilbud og skolernes arbejde med 

inkluderende fællesskaber, Analysen af fremtidens velfærd og ældrepleje og opfølgning på 

investringsplan på det specialiserede voksenområde 

 

 

12. Eventuelt (19.30) 
Beslutning: 


